
 
 

 

 
 

Projekt „MAP ORP Podbořany“ reg. č. CZ.02.3.68/0.0/0.0/15_005/0000405 

ZÁPIS Z PŘEDVÁNOČNÍHO SETKÁNÍ ŠIRŠÍHO PARTNERSTVÍ MAP ORP PODBOŘANY 

Datum: 14. 12. 2017 

Místo: Národní dům Podbořany 

Přítomní: dle prezenční listiny 

Cílová skupina: všichni stávající i potenciální partneři MAP 

Program: viz specifikace v pozvánce 

Moderátoři: Zdenka Lněníčková (MAS Vladař), Alexander Olah (MAS Vladař), Josef Ryšavý (MAS Vladař) 

Pozvánka na předvánoční setkání byla rozeslána všem stávajícím partnerům MAP, kteří byli požádáni o její přeposlání 
všem, o nichž si myslí, že by se rádi na MAP také podíleli. Dále byla pozvánka uveřejněna na webových stránkách projektu 
a na FB profilu projektu. 

Součástí předvánočního setkání bylo plánování dílčích projektů a aktivit k jednotlivým strategickým cílům SR MAP. 

Vzhledem k nízkému počtu účastníků předvánočního setkání se nakonec plánovalo pouze v pracovních skupinách 
čtenářská gramotnost a polytechnické vzdělávání.  

Přítomní se shodli na tom, že v polytechnickém vzdělávání je potřeba zaměřit se na Podbořansku na modernizaci výuky 
informatiky s přesahem do robotiky a současných moderních trendů vzdělávání a dále že by bylo dobré umožnit žákům 
poznávat některé vědecké a technické provozy přímo v praxi pomocí exkurzí a krátkých praktických pobytů v daných 
provozech. 

V oblasti čtenářské gramotnosti a rozvoje kulturního povědomí žáků se přítomní shodli na tom, že je na čase upustit od 
klasických dětských vystoupení, kdy děti se učí vystoupení podle choreografie sestavené pedagogem, ale je třeba se více 
zaměřit na vlastní kreativní činnost dětí a v tom je podporovat, být jim průvodcem. Vhodnými nástroji se jeví např. 
loutkové divadlo, kdy scénář pohádky tvoří samy děti. Podporována by také měla být mezigenerační spolupráce. 

Po práci pracovních skupin a krátkém občerstvení seznámila výkonná manažerka MAP ORP Podbořany Zdenka 
Lněníčková přítomné formou prezentace s tím, co se v MAP doposud podařilo udělat. Prezentace je přiložena. 

Poté následovala diskuse ke vzdělávacím tématům, která se nakonec od různých témat stočila ke kontroverznímu 
tématu domácích úkolů, konkrétně k využívání systému Bakaláři a debatě o tom, zda by pedagog měl do tohoto systému 
úkoly zapisovat jako informaci a zpětný kontrolní systém pro rodiče, nebo zda by zapisování si úkolů měla být rze jen 
povinnost žáků. Rodiče a pedagogové se v tomto neshodli, a to především pro požadavek pedagogů vůči rodičům, aby 
pečlivěji dohlíželi na přípravu svých dětí doma. Nelze dohlížet na přípravu, když rodič nemá základní vstupní informace. 
Pokud je není schopno dodat samo dítě (i když se obě skupiny shodly na tom, že by se to mělo učit), měl by mít rodič 
náhradní variantu založenou na komunikaci s pedagogem, jinak je požadavek pedagogů lichý a role rodiče v tomto 
ohledu nenaplnitelná. Diskuse se točila i kolem klasické otázky DÚ ano či ne. Ke konsenzu zcela dle očekávání nedošlo, 
ale téma se ukázalo jako bolestivé pro všechny 3 zainteresované skupiny (žáci, pedagogové, rodiče) a vzešel požadavek 
pokusit se mu věnovat v příštích měsících v podobě nějakého setkání s odborníky, kteří se danou oblastí zabývají. 

Účastníci setkání byli dále seznámeni s plány partnerství MAP na další týdny: připravují se semináře k zábavné formě 
vedení slohových prací, semináře k žákovským parlamentům, seminář ke vztahu rodiny, žáka a školy a několik 
interaktivních workshopů (lesní pedagogika, chemie, badatelská výuka). Znovu zazněla výzva na testování pomůcek a 
bylo podrobně vysvětleno, jak testování probíhá, jaké jsou jeho podmínky apod. a poté bylo setkání ukončeno. 

Zapsala:  
Zdenka Lněníčková 

výkonný manažer MAP ORP Podbořany 


